
Referat DASEFU generalforsamling, 25. april 2024 kl. 16-17, Trinity Fredericia 
 

1. Charlotte Rask vælges som dirigent 

2. Referat fra forrige GF godkendt og Laura Krogsgaard vælges som referent 

3. Formandens beretning v. Marianne Rosendal. For detaljer henvises til beretningen der har 
været sendt ud forud for GF. MR fortæller kort om det overordnede arbejde i bestyrelsen. 
Arbejdet favner fra tidlig indsats i primær sektor, over hovedfunktionsniveau til den 
specialiseret behandling der forgår på de Regionale centre. Områderne favnes i forskellige 
indsatser gennem bestyrelsens og de forskellige fora og udvalgsarbejde.  

Selskabet løfter i flok og bestyrelsen løfter ikke arbejdet alene. Medlemmer er gode til at 
støtte op og byder ind på arbejde i selskabet.    

I kraft af at DASEFU er etableret giver det mulighed for national indflydelse, da vi som 
lægevidenskabeligt selskab inviteres med i vigtige fora. Der nævnes Sundhedsstyrelsens 
rådgivende organ for specialeplanlægning hvor MR holdt et oplæg. Derudover det netop 
afholdte møde i et underudvalg af sundhedsudvalget hvor der var debat omkring ME vs 
funktionel lidelse, her deltog MR som repræsentant for DASEFU. 

Vores selskab gør en forskel gennem vores nationale indflydelse.  

Vi samarbejder fortsat med pt foreninger og fortsætter arbejder mod at udvide og styrke 
samarbejdet. Det er blandt andet vigtigt at samarbejde med patientforeninger om politiske 
budskaber og indsatser.  

Uddannelsesprojektet: MR gennemgår status på de forskellige uddannelsesmoduler. 
Forløber fint.  

MR har lavet en oversigt over organiseringen af de forskellige udvalg under DASEFU. 

Oplyser om at vi har god sekretariatsbistand fra Bitten i LVS og bestyrelsen har besluttet at 
tilkøbet øget bistand fra Bitten for at lette nogle af de tunge administrative opgaver fra 
bestyrelsesmedlemmerne.  

Der har været holdt 6 bestyrelsesmøder det sidste år, de fleste virtuelle.  

Der bliver løbende sendt nyhedsbrev ud. 

Løbende håndteres eksterne henvendelser til DASEFU.  

MR deltager i EAPM board meeting.  

I 2025 ønsker bestyrelsen at fokusere på en konsolidering af organiseringen af indsatsen 
mod funktionelle lidelser på de forskellige niveauer i sundhedsvæsnet, da der er store 
forskelle geografisk. Vi vil udarbejde et udkast til hvad vi som selskab kunne ønske os 
således at vi aktivt kan kommunikere det ud politisk.    



4. Beretning fra udvalg og fora:  
a. Årsmødeudvalg v. Anne-Sofie Nielsen 

Gør rede for sammensætningen af udvalget og hvilke opgaver der ligger i udvalget. 
Det er efterhånden lavet en ’drejebog’ i organisering af årsmødet. Udvalget har 
afholdt 7 virtuelle møder og 1 fysisk møde på dagen for årsmødet. På møder er 
besluttet oplægsholdere og uddelegeret opgaver.  
Dette har været 3. årsmøde og har været afholdt et nyt sted. Vi afprøver noget nyt 
og der er et ønske om at alle evaluerer. Ønsker afgivet i evaluering forsøges 
imødekommet.  

b. Uddannelsesudvalg v. Anja Tavdal Pedersen 
Gør rede for sammensætning af udvalget. Fortæller udvalget har behandlet 
ansøgninger om merit for grundmodul 1 og 2. Grundmodul 1 og 2 har også været 
afholdt og overbygning 1 starter op til efteråret. Udvalget har afholdt virtuelle 
møder. I juni godkendes meritansøgninger.  
Der arbejder på at ansøge LVS om at Funktionel lidelse bliver optaget som et 
fagområde. Dette er en ongoing proces. 

c. Forskerforum v. Marie Weinreich Petersen 
Udvalget har afholdt møder 2-3 x årligt der er virtuelle. Der er 11-12 personer med 
udvalget, både klinikere og forskere. Alle er aldrig med men det er ok. Udvalget 
finder litteratur og deler artikler. Alle centre er repræsenteret. Der er optræk til 
samarbejde på tværs i udvalget eks. omkring Funkdata og fondsansøgning.  

d. Dialogforum v. Sven Viskum 
Består af Marianne og Sven. Laura har deltaget møder med colitis crohn foreningen 
(repræsenterer IBS patienter). 
DASEFU har et overordnet ønske om dialog med patientforeninger.  Sven opfordrer 
andre til at gå i dialog med relevante pt foreninger da det er givtigt. 
Patientforeninger kan påvirke politiske forløb.  
Der har været dialog med Danske Patienter. De har udgivet en kritisk folder om 
funktionel lidelse som en udelukkelsesdiagnose. Der var forventning om at kunne 
drøfte denne folder med formand Morten Frank, men han har ingen mening om 
denne da det er enkelte patientforeninger under Danske Patienter der har lavet 
folderen. Dette drejer sig om gigtforeningen, fibromyalgiforeningen og smerte og 
ulykkeforeningen. Der arbejdes på et dialogmøde med de relevante foreninger.  
Det er generelt en udfordring at man ikke ved hvor stor en andel af patienterne der 
er repræsenteret i patientforeningerne.  
Der har været gode møder med colitis crohn foreningen. Der er planlagt et 
samarbejde om at udvikle patientinformation om funktionelle gastro-intestinale 
lidelser som Laura vil være involveret i. 
FAKS har gjort os opmærksom på at der mangler et forløbsprogram for funktionelle 
lidelser. Marianne er i dialog med Helene Probst i Danske Regioner om dette.  



Der arbejdes på dialog med sundhedsordførerne, herunder dialog om ME og 
organisering af området. 
Der planlægges møder med ME foreningen, fibromyalgiforeningen og 
smerteforeningen.  

e. Børne-unge-forum v. Karen Kallesøe 
Der har været fokus på arbejde med at give input til grundelement i 
specialistuddannelsen. Mange i udvalget er undervisere på uddannelsen. Udvalget 
er bredt repræsenteret geografisk og i faggrupper.  
Der er i året fra SST udkommet redskabssamling til børn og unge med funktionel 
lidelse. 
Udvalget arbejder løbende på at gøre opmærksom på børn og unge som en 
selvstændig gruppe på området. 
Der arbejdes også fortsat på at ensrette tilbud mere over landet.  
Der er stor interesse for det kommende modul i specialistuddannelsen.  

f. Yngrelægeforum v. Laura Krogsgaard 
Er forsat primært et facebook baseret netværk. Man behøver ikke være medlem af 
DASEFU for at være med i facebook gruppen. Der arrangeres årligt et virtuelt 
undersvisningsmøde om et relevant emne. I år har det været en stor udfordring at 
finde oplægsholdere til undervisning om hvorledes hyppigt forekommende 
psykiatrisk komorbiditet og psykologiske processer kan påvirke udtrykket af fysiske 
symptomer. Det vil blive besluttet ved YL frokost i morgen om der skal findes et nyt 
emne. 
Laura opfordrer også til andre YL engagerer sig i at gøre YL gruppen mere interaktiv. 

g. Psykologforum v. Christian Knudsen 
Der har været afholdt virtuelle møder hvert kvartal. Ved hvert møde et oplæg med 
efterfølgende drøftelse. Emner har bla været ISTDP behandling af funktionelle 
lidelser, pain processing, tolkebistand.  
Der er et ønske om at komme tættere på hinanden på tværs af centrene. Vil 
forsøge at mødes fysisk i løbet af året.  
 

5. Kasserens beretning og revisors kommentar v. Malene Nesgaard 

Der er en uforklarlig difference på + 0,33 kr. Revisor har haft enkelt rettelse til beregning i 
regnskab. Endelige regnskab er godkendt.  

6. Fastsættelse af kontingent, som aktuelt er 
a. 500 kr. (250 kr. for studerende) 
b. Hertil kommer et kontingent til Lægevidenskabelige selskaber på 250 kr. for læger 

og 200 kr. for ikke-læger 
  

7. Valg af revisor: Nanna Johannesen 



8. Behandling af rettidigt indkomne forslag: ingen 

9. Valg af bestyrelse. Valg sker for 3 år ad gangen.  
a. Der er et bestyrelsesmedlem på valg: Laura Krogsgaard  
b. Laura Krogsgaard er eneste opstillede. Vælges. 

10. Ingen punkter under evt.  

 
 


